

ՊԱՏԱՍԽԱՆԱՏՈՒ ԽՄԲԱԳՐԻ ԽՈՍՔ

Միտելի՝ ընթերցող, Ձեր դատին է ներկայացվում «Սոցիալ-տնտեսական զարգացման արդի հիմնախնդիրները Հայաստանի Հանրապետությունում» ժողովածուի 2022 թվականի առաջին համարը, որն ունի մի շարք առանձնահատկություններ.

- Ժողովածուի այս համարը հոբելյանական է և նվիրվում է ՀՀ ԳԱԱ Մ.Քոթանյանի անվ. տնտեսագիտության ինստիտուտի երջանկահիշատակ տնօրեն, ՀՀ ԳԱԱ թղթակից անդամ, տ.գ.դ., պրոֆեսոր Վլադիմիր Լիպարիտի Հարությունյանի 65-ամյա հոբելյանին:
- «Սոցիալ-տնտեսական զարգացման արդի հիմնախնդիրները Հայաստանի Հանրապետությունում» գիտական հոդվածների ժողովածուն այս տարի ներառվել է ատենախոսությունների հիմնական արդյունքների և դրույթների հրատարակման համար ՀՀ բարձրագույն որակավորման կոմիտեի կողմից 2022 թվականին ընդունելի գիտական հրատարակությունների ցուցակում:
- Գիտական հոդվածների վերնագրերը, ամփոփագրերը (200-300 բառ), բանալի բառերը (8-10 բառ) և գիտական նորույթները ներկայացված են երեք լեզուներով (հայերեն, ռուսերեն, անգլերեն), որը հնարավորություն է տալիս ժողովածուի մասին պատկերացում կազմել նաև ռուսալեզու և անգլիալեզու ընթերցողներին:
- Ժողովածուն ունի բացառիկ կիրառական նշանակություն և հարուստ է արդիական առաջարկություններով, որոնք գործարկելի կարող են լինել երկրի տնտեսության տարբեր ոլորտներում:
- Ժողովածուի Հավելված 1-ում ներկայացված են գիտական նորույթների կիրառման նպատակահարմարությունը՝ ըստ ոլորտների և շահառու պետական գերատեսչությունների:
- Ժողովածուի գիտական նորույթներն ու կիրառական առաջարկությունները գիտական ուղեցույց կարող են հանդիսանալ ինչպես գիտությամբ զբաղվել ցանկացողների, այնպես էլ իշխանությունների երկու թևերի՝ օրենսդիր և գործադիր մարմինների համար:

СЛОВО ОТВЕТСТВЕННОГО РЕДАКТОРА

Уважаемый читатель, на ваше обсуждение представляется первый номер сборника «Современные проблемы социально-экономического развития Республики Армения» за 2022 год, который имеет ряд особенностей:

- Данный выпуск сборника юбилейный и посвящается 65-летию светлой памяти директора Института экономики им М. Котаняна НАН РА, член-корреспондента НАН РА, доктора экономических наук, профессора, Владимира Липаритовича Арутюняна.
- В этом году сборник научных статей «Современные проблемы социально-экономического развития в Республике Армения» включен в список научных изданий ВАК 2022 г., для публикации основных результатов диссертаций.
- Названия, аннотации (200-300 слов), ключевые слова (8-10 слов) научных статей и научные новизны представлены на трех языках (армянский, русский, английский), что дает возможность получить представление о статьях англоязычным и русскоязычным читателям.
- Сборник имеет исключительно практическое значение и богат актуальными предложениями, которые могут быть реализованы в различных отраслях экономики страны.
- В Приложении 1 Сборника представлена целесообразность применения научной новизны по отраслям и государственным ведомствам.
- Научные новизны и предложения сборника могут стать научным ориентиром как для желающих заниматься наукой, так и для двух ветвей власти – законодательной и исполнительной.

FROM THE RESPONSIBLE EDITOR

Dear reader, the first volume of “The Contemporary Issues of Socio-Economic Development in the Republic of Armenia” scientific journal for 2022 is presented to your court. It has number of features:

- This volume of the journal is an anniversary one and is dedicated to the 65th anniversary of the blessed memory of the Director of M. Kotanyan Institute of Economics of the NAS RA, corresponding member of the NAS RA, D. SC. Economics, Professor Vladimir Liparit Harutyunyan.
- “The Contemporary Issues of Socio-Economic Development in the Republic of Armenia” scientific journal has been included in the 2022 list of scientific publications acceptable by the RA Supreme Certifying Committee for publication of the main results and provisions of dissertations.
- The titles, abstracts (200-300 words), keywords (8-10 words) and the scientific novelties of the scientific articles are presented in three languages (Armenian, Russian, English), which makes it possible for Russian-speaking and English-speaking readers to get an idea about the journal.
- The journal has an exceptional applied value and is rich in relevant proposals that can be used in various spheres of the country's economy.
- Annex 1 to the journal presents the expediency of applying scientific novelties by industries and beneficiary state agencies.
- The scientific novelties and applied proposals of the journal could become a scientific guide for those who want to do science as well as for two branches of the government- executive and legislative bodies.